

Divorțind de Buzinca, *Grăjdana* ia în căsătorie pe Bunea logofăt, din Mogoșăști, care mai fusese și el căsătorit odată ²⁶. În această situație, de soție a lui Bunea, *Grăjdana* apare într-o seamă de documente de pe la mijlocul sec. al XVII-lea, din care se vede că și ea a fost parte la diferite pricini și întăriri de ocine ²⁷.

Bunea era fiul lui Vilcu, fost logofăt și mare vornic între 1600—1630 și al Mariei. E primul Grădiștean în ordine cronologică și zidește, împreună cu *Grăjdana* în 1657, la Grădiștea (Vlașca) biserica cu hramul Uspenia. În 1667, Bunea nu mai trăia, iar *Grăjdana* vistiereasa dăruiește fiilor săi și ai lui Bunea jumătate din satul Grădiștea ²⁸.

A doua jumătate a sec. al XVII-lea înregistrează existența unei alte boieroaiice cu numele de *Grăjdana*. Și anume, prin 1663, Drăghici paharnic cumpără ocina din Obidiți cu mori și vii de la jupîneasa *Grăjdana*, care a fost a lui Ianu, căpitan „ot Băbeani ot sud Vlăci...” ²⁹.

Lăsînd la o parte pe *Grăjdana* lui Jipa din Vernești, de care ne-am ocupat mai sus, într-un document de la Constantin Brîncoveanu, din 1700, prin care se întărește lui Cornea Brăiloiu, mare ban al Craiovei, ocină în Vădeni, e vorba de o femeie cu numele de *Grăjdana* ³⁰.

La începutul sec. al XVIII-lea, printre martorii care sînt de față la o vînzare, făcută de Barbu Brătășanu, figurează și *Grăjdana Cocorășca* ³¹. Într-un zapis din 12 martie 1705, *Grăjdana Cocorășcu* vinde lui Ianache Văcărescu 200 stînjeni din moșia Zlătioarele ³². Altă dată, la 4 decembrie 1706, aceeași *Grăjdana* dă vărului său, Iordache Cocorășcu, mare agă, un zapis pentru un țigan ³³. De asemenea, pe un act din 1720 se poate citi că la 21 noiembrie 1709 s-a născut o copilă căreia i s-a dat numele de *Grăjdana* ³⁴.

În afară de *Grăjdana*, jupîneasa lui Ianu căpitan din Băbeni, de care a fost vorba mai sus, găsim atestat în părțile Vilcei numele unei *Grejdana* — în această formă orășenească — care, împreună cu sora sa Voica și cu mama lor Anastasia, donează schitului Bradu, pe la 1766, o livadă ³⁵.

²⁶ I. C. Filitti, *op. cit.*, p. 53, nota

²⁷ Acad. RPR, CIX/19: doc. din 5 ianuarie 1650; Muzeul de Arheologie și Istorie a Buc. Nr. 26898: doc. din 1654; *Idem*, Nr. 26862: doc. din 25 iunie 1654 și I. C. Filitti, *Arhiva...* p. 219; Muzeul de Arh. și Istorie a Buc., Nr. 26817: doc. din 17 iunie 1668 și I. C. Filitti, *op. cit.* p. 224—225; Muzeul de Arheologie și Istorie a Buc., Nr. 26911: doc. din 30 august 1669 și I. C. Filitti, *op. cit.* p. 225—226 și p. 227: doc. din 7 iulie 1672.

²⁸ Vezi *Anuarul Șc. normale de învățători din Grădiștea, Vlașca, 1919—1930*, Buc. 1930, p. 5—6.

²⁹ N. Iorga, *Documente privitoare la familia Cantacuzino*, București, 1902, p. 31.

³⁰ Gh. Ghibănescu, *Surete și izvoade*, Iași, 1909, p. VI, 135.

³¹ I. C. Filitti, *Arhiva...*, p. 121: doc. din 24 iulie 1703.

³² *Ibidem*.

³³ Muzeul « Lupta revol. a poporului ». Fondul Brătianu, pach. XXVII, dos. 3/7.

³⁴ I. Ionașcu, *Doc. bucureștene privitoare la mînăstirea Colțea*, Buc., p. 107.

³⁵ Vezi, T. G. Bulat, *Contribuții documentare la istoria Olteniei*, R. Vilcea, 1925, p. 70.